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DETATIS: AT ASHINGTON D. C.
. s FRAI'RZ?:OE

"‘his insert covers the 1ntervie'v with subject CCE, whlch occu:rred on
Thursday, May 29, 1947, at his office, Room 801, 1818 H Street, N. W. During th
course of the interview FRANK COE confirmed all background information in the..:
. possession of thisfield division, which has prev:.ously been reported to the
Bureau. This interview was conducted by Spec:lal Agents RAYMOND WAI\'I\AL and .
CHARLES CLEVELAND. : o
COE was" particu]arly interviewed concerning the allegat
that he was associated W he Silvermaste oup and furni Tt oNn—o
a general economic nature to the SILVERIIASTERS to be furnished the Russian Con
tacts.. FRANK COE emphatically denied furnishing information of any nature to ,
anyone which would be of a Getrimental nature to this country, and COE partlcular-
1y stated that no information concerning any official activity in his possession’.
was passed on to any individual for transmittal to a Russian Contact. COE was -
questioned concerning the statement of GREGORY that he had corresponded with the
SILVERASTERS directly from South America, sending them reports and other 1nforma—;
tion, and COE stated that he "categorically denied furnishing any information or -
reports to the SILVERMASTERS." COE elaborated on this allegztion by stating that
the only time he was out of the country other than in Canada and England wag . .-
during the time he was connected with a Government assignment in Mexico. He was
assigned to a commission under WAYNE TAYLOR, known as the Government Committee
) Economic Cooperation, and he spent a short ti.me with this committee in Hexico,
' COE was unable to recall ever having corresponded with the SILVERWASTERS, partic
ularly while he was in Mexico. COE statsd that he was not closely associated
wvith SILVERUASTER or his wife, but only knew them while traveling in “economic .
circles." He advised that there was a possibility that while discussing genera
economic problems with SILVERHASTER or other individuals, e may have discussed-
some particular phase, but at no time to his recollection could he recall furn sh
ing any information which would be detrimentel to-this country. '

CQOE was questioped at length concerning hi associatl'o' nd activities
with {}]WING KAPLAN, HELE&SIL‘m;ASTER RRY DEXJ.E@-"H& GEORGH SILVERMAM,...
HARRY "1iLGDOFF, ALLaN®ROSENBERG, and WILLIAYM LUDVI JANI, and he denied close-
association mm above ncmed individuals. It was then pointed out to
COE that he had given a personal recommendation on the character, loyalty and |
reputation of WILLIAH LUDWIG ULLMANK in his, ULLMAKN's, ‘application for a pos1tion;
with the U. 8., Coast Guard. COE stated that this might have been possible, but -

he recalled that ULLMANN had worked in his division while he was employed with
the U. S. Treasury and inasmuch as "all of my employees were good guys" I d:Ld no
hesitate to recommend anyone when reouest-\d.

/vias further o\.estloned concerning his ass'ociaﬁaﬁ‘”éié ecquaintanc
. with BERNARDXORIEAN, and COE stated he only knew NURTMAN as a member of a car
- pool, havingd met the NORTMANs about six months ago wh.n' their children enrolled.




* WFO 100-17493

in the seme nursery school. COE was asked if he had discussions with NORTUAN
while riding together and COE stated that they had nothing in common and were -
practically strangers. He was also asked if NORTWAN had made any remarks or state
menis concerning the interview had with NORTHAN on April 15, 1947, in this same
case. COE replied thzt NORTMAN had not discussed it and to his knowledge NORTHAN
. had not been interviewed. o : C . o

. In connection with GECRGE SILVERMAN, COE, after having previously stated

“that he was not closely associated with this individual or friendly with him,
admittzd that he has hed luncheon engagements on numerous occesions with SILVERMAN.
He further admitted that he was aware of the fact that SILVEREAN was a close . .-
associate of the SILVEREASTERS but denied giving any information which could be °
considercd confidential or of a particular Governmental nature. B

4t this point during the interview COE stated that if the general line ~
of questioning was to be similar to that above, he would like to save his time
and our time by steting that thc enswer is “categorically no" in connection with
all allegations in regerd to him. ' : ' ’

COE was then asked in regard to the location and activities of his =
brother, ROBERT COE, and he stated that he did not know his brother’s address -,
other than that he was in the vicinity of New York City. CCE wias asked if he was
a member of the Communist Party or associated with any known members of the Party
and he steted thet he was not acquainted with any individual who was a member of .
the Communist Party or any individual who was associated with the Communist Part;
or any individual who followed the Communist Party doctrines..

. ‘During the interview, which lasted for about 45 minutes, COE was
obviously nervous ard on numerous occasions appeared to conveniently fail to
remember specific things which were asked, and was inclined to change the course
of the Guestioning by branching off on some tangent regarding general economi¢
questions,

t-
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- and 5-15 PM. At that time HISS furniahed. tha following 1nfomation_°

y; A ol ) e DR S

RE:_AIGER HISS. ske moems@imse

)
-
b.—‘ -

OnxJun‘eé :‘19147, subject AIGER HISS vasiinteﬁik’e;ekd by Spe’cxiai' h
Agents CHARLES CLEVELAND and EDWARD L.. GRAMPP at his place of employment, .
700 Jackson Place, N. W., Washington, D. C., between the hours of 2:50 PM

- HISS advised that ‘wvhen he first vent to_New York cn.y to pract.:lce la

" He stated that to his knowledge this group was not connected with the

" Association were or are members of the Communist Party, however, he stated:

knovladge, vith ‘any mambare of the anmuniat Parz'y.v

(about 1632 or 1953), he became associated with a smell group of ‘individuale in
an orgenization known as the Internationsl Juridical Association. When HISS
became & member of this group it had as ite purpose the publication of discussi
on labor law principally. EISS does not recall his official capacity, but doe
know that he wes one of the editors of tho association's journal. At the time
he became a member of this group, according to his recollection, the
indiv;;dgls contyibuted to the publigation of the association: JERQ

i T, LEE SMAN and ISAD OLIER, ‘whose vife was JUST

HISS advised that he was not connected in any way with the organization-
el setup of the Juridical Association, but his contact wes mainly that of writing
editorials. It was pointed out by HISS that the group was very loosely knit..

International Labor Defense, the Nationsl Federation for Constitutional

Liberties or the lawyers Guild, He further stated thet he was not peraonall
acquainted with EARL BROWDER ard he had no knowledge that the mailing list of
the Juridical Association was used to advertise or 1nureaee the subscriptions .
to the "New Masses."” He believes that at the time he was in this ozganization,
the organizational espects were probably in the hands of JEROME HELLERSTEIN and
he would be the one who would be in possession of the mailing lists. BHe ;
stated that he does not believe that any of the individuals in the Juridical

that a nuzber of individuals have stated, since his assoclation with the
Association, that LEE PRESSMAN and NA"EAN WITT vere Communists. He further
allegad that he had heard that POLIER was & Conmunist. He further denied that
the International Juridicel Associetion, while he wes connected with 1t,
folloved the communist program. BISE: 1eft this organization vhen he came to
Washington, D. C.y In 1953 ' " T RIEEREENT. T e e b

: HISS admittcd that hoe has praviously resided at 5&15 Volta Placa,
N. W., Washington, D. C., however, he denied that he has ever been a member of
the Washington Camrnittee for Democratic Action. He did state, however, that it
is very probable that ha may heve been at ors time on the mailing list of this :
organization. He furthor deniel membership and afriliation with the Young
Comuunist League. 'He said he has nevar been, nor was he nov a member of,,the
Comaunist Party. In eddition, he haa never bosn personally aoquainted',

RV
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.. . HISS stated the belief that' his wife, PRISCILLA, wae never & member -
of the Washington committee for-Demooyatic Action, or the Communist Party. He':
did state, however, that she may have attended meetings of the Socialist Part
and pQepibly received publications from that Perty. Heé denied that his brother,
ﬁo:%&, a local ettorney, had ever worked ‘for HARRY BRIDGES and to the best
of his wledge DONALD was never congidered for employment for or on behalf
. Of BRIDGES, He stated he was sure that his brother was not and 1s not now &

tmein%e}r»of 'the'”QommAuniat Perty. - [ 40— 5’2: :M/J)P 5‘ SE

J— vein S m— ———
' oV ‘E%t! he ellegation that ¥ YORAMBERS {prnished
p : 8 _8n gssistént to ond [

1SS remarked that he cquld rec
 name of SAYRE. These ar CIS B

:ma: with vhom he was :
assoclated in the State Department and D YRE who was formerly with the CAB .
and 1s now teaching at Princeton Universitfy\ EHISS stated to his knowledge
neither of these men were Conmunists. ) -

/ HISS stated thet he was not acquainted with an individual by the name
of WHITTAKER CHAMBERS. He gaid least he-could recall no one by that name as
L being one of his acquaintancsg./He further stated that as far as he can recall;
no individual by that name hagXever visited his home on any occasion. -

He stated that bhé becamd acquainted with HAR ARE vhile he, AIGER
was working in the Depariment of Agriculture. He furthd emarked that he was
. acquainted with CHA “KRIVISKY, who now goes by the name of CH.ARLEEEQCR" AVER,
heving met him while both were employed at the United States Department of .
Agriculture. - He stated that he has not seen KRAMER for quite some time. He
remarked that he and LEE PRESSMAN have known each othker since his attendance a
Harvard Law School. He and PRESSMAN were associated on the Harvard Lav Review
at vhich time HISS wrote an article for the Law Review on the subject "Yellow
Dog Contracts." He further related that he has known ;lmxég.}._mie_ince R
‘chilihood, they having attended boys' summer camps together, anl he considers
. COLLINS a close personal friend. AIGER remerked that he is interested in dird

and that COLLINS 1s considered one of the top ten authorities on the subject o

ornithology. COLLINS has often confided hie personal problems in HISS end HISS

has often edvised Min off these probloms. |

o o : EE @ :
could not recall any person by tho name of NATHAN PERLOW. He has

~ kmown ALIT HAM since sbout 1933 pr 1934, whon she wae yunning & children's
; 8chool. . He'husband's last name we ELL, but he could not recell his first =
t name. In connecticn with the ebove d individuals HISS could recall no one
with the name of ___ POST. Neither did EISH ¥now NATEAN GREGORY SILVERMASTER.

o | EHe denied havirg mst at any time with eny group at the hame of EENRY .
~~ COLLINS, or any .other place, where govermment information was discussed when those

"present had no right to the inforuation. Nor did EISS khow of any group of

-




‘Goverrment; He denled having ever met as a group with the above mentioned in-~

_diecussion with BYRNEZS on this matter, it was egreed between them that HISS

. » p
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’

1nd1viduels vhich met together for the purpose of making govemment 1nfon.ation
available, orel or written, for the use of unauthorized persons or the Soviet

dividuale for the purpose of making aveilable goverxment 1nfomation to an. \m--

HISS is acquainted with Jo. , having first met him at the United
Stetes Department of iculture in a 1e1a1 cepacity. He has also been
acquainted with IN\L:%:EHRACK, vho 1s ABT'S sister, having met her for the
first time et the De nt of Agriculture through her husband. :

: BISS has never been knovn, to his knowledge, by the name ‘of "GENE" :
or "EUGENE." He further knows of no individuel by the neme of GENE or EUGENE
HISS having ever been employed at the State Department. R

HIS: admitted that he met QnCTOR@ERLO in 1934, dbut he could not
recall him too well. Since his origi contact with PERLO he has had no ,
further contact with him and does not know of his present wheregbouts. He me
HARQ: LASOER in an official capacity when GLASSER was an official of the -
‘TFeasury Deparbment He denied that he had ever placed GLASSER in. touch with
e representative of the Russian Governuent in order that he, GLASEER, might
furniah govermment 1nformat:lon to thie unauthorized 1ndividual

HISS repeatedly denied that he had. eny information that any 1nd1vid.ual ’
in or out of the Govermment has ever ettemptad to or furnished any govezment , '
information to an uneuthorized peraon. '

In vonnection with the voluntary appearance of AIGER BISS at the
Bureau to be imterviewed on March.25, 1946, he furnished the following back-
grouni: He stated that shortly after his return from London, where he represent.
el the United States in United Nations matters, in March, 1946, he was called to
the office of the then Secretary of State, JAMES BYRNES. To the best of his
knowledge BYRNES advised hin that certain individuals on the "Hill" had
BYRNES with information ghowing that HISS was too sympathetic with the
Communiste. HISS can recall only one individual on the "Hill" who was referred
to by BYRNES, this being Representative COX of Georgia., HISS remarked that he
denied to BYRNES that he was a member of the Coumunist Payrty or with any group
vhich had Communist tendencies. BYRNES told HISS that he, BYRNES, hed coptacted
Attorney General CLARK and Director HOOVER of th2 FBI on this matter. After -

should appeer &t tho Bureau voluntarily in en offort to ‘clear the allegations
vhich HYRNES hed presented to HItS. HISS stated thereupon ho d1d vieit the
- Bureau and talked to Aseistant Director LATD on’ the matter. T

’
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‘ Fol.laving the foregoing interview with HISS, a signed eteteme.xt
. wae received from him and 18 being set out as folloue- e ;

N : G o "Haehington, D. C.

' "I, Alc;er Hiee, make ‘the following statement to Charles uleveland and Bdward L

Grampp vhom I know to be &peeial Agente ot the Federel Bureeu o:l’ Inveetigetion

thie statement I heve been edvieed thet I need not malce thie etetexnent end I ,
lmov that it can be used againet me in a court of law, '

"When I ;‘;lrst went to New York City to practice law I became assoclated with
‘the International Juridical Association. When I became associated thie
associetion: was a emall group vhich published a pamphlet on labor law mainly.
® vas one of the editors of the Association's journsl. The following men,
according to my recollection, contridbuted to this publication: Jerome .
Hellerstein, Nathan Witt, Lee Preesman and Isadore Polier, vwhose wife was
Justine Wige (ph). This group was not conriected with the International Lebor
Defense, the Nat 1onal Federation for Constitutional Liberties or the Lawyers
Guild to my knowledge. To my bdelief Earl Browder did not use the International
©  -Juridical Association to sdvertise the "New Masses" or to use the mailing list -
of the Juridical Aesociation to increase the subscriptions to the “New Messes."
I left this associstion when I ceme to Washington, D. C. I do not believe .
that any of the individuale in the Juridical Association were or are Communists
‘but have heard a number of individuale state the belief, since my. essociation
with them, that Lee Pressman and Nathan Witt were Communia 8. I have also
_heard allegationa that Polier was a Communist, ' S

"I have never been a member of or associsted with the Committee for Democratic
Action or the Young Communist league. T have never been nor am I now & .
member of the Camunist Party. Nelther em I personelly acquainted vwith any
member of the coumunist Perty, to my knovledge. - - - .

"I can recell only two individuals by the name of Sayre--Francie B. Seyre
with whom I was associated in the State Department ani Dan Sayre who was. . .
formerly with the C. A. B. and is now teaching et Princeton Univereity, To my
knowledge neither of theee individuale were uoumnniete. RS o

"y brother Donald Hiaes, a local la.:yor, nevor vorked for Karry Bridges end t
my knowledge was naver ‘considered for emk'lcymont for or on behalf of Bridges
I em sure m.y brother vee not. and ie not nov a member of the cmﬂmuniet Perby.

2

TN "I am not acquainted with an 1nd1v1dual by ..he neme of Whit seker Ch_ambers.
No individual by that ‘pams hee ever visited my hcme on any occaslo [ fer

. - aeIcan rocall -
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_person by the name of Nathon Perlow. I khew Alice Mendhem quite well. ~vhen ahe,_:'" .

5 ¢ becan.e adquainted u:lth Harold Wate Willle 1 wes 4.1 +h5 ﬂonartment ol -
Agriculture. Also I em acquainted with Charles Krivislq, vho 18 now kn~wi
legally es Charles Kremer,’ hnving met him vhile he was employed at the Deps.
of Agriculture. Lee Presemsn and I have known each other since my attendance
at Herverd Law School. Preseman and I were associated on the Harverd Law
Review at which time I wrote a "note" for the law revievw: on the: eu‘bJeot ‘a8
well aB I gan remenber, of “Yellow Dog Contracts.” I have known Henry oollins.._f .
since childhood and consider him a close personal friend. I cennot recall eny -’

‘Powell, but I can't recall his first name. I know no one by the neme of

‘ "I have never met with any group at the home of Henry Collins or any other plaoe

. had no further contact with him since approximately thet time and d.o not know of

’ Witnesaes. o

ves running a children's school in 1933 or 19

Post, in connection with the above 1ndivid.uale ne:lther 4o I know Nathan
Gregory Silvermaster.

where govermment information was diecussed when people who had no right to the -

.‘Airfomation vere present. Nor do I know of any group of individuals which net
" . together without authority to make govermment information availabdle, o_rally or

written, for the use of the Soviet Govermment.

L5 first met John A t at the Agriculture Department in an officiel capacity.
I have never attended any meeting of the foregoing type where John Abt was =
present, neither have I visited at his epartment. I also met )man Bachrack
at the Department of Agriculture through her husbend.

"I have nevei' been known to my knowledge by the name of "Gene" or "Eugens."
I knovw of no individual by the name of "Gene" or ’Eugene" Hiss having been
employed by the State Department.,

"I met with Victor Perlo back in 1934 but I can't recall hnn too well, I have

his uhereabouts at this time.

"I met Harold Glesser in an officiel capacity es an official of the Treasury
mpartment. I have never placed Glcsser in touch with a Russian representatiw:
in order that he might fumish goverment 1nfomation to this 1ndiv1dual :

"The foregoing repnesents smariee prepared 'by Meesre. CIeveland. and Grampp of

‘oral answers I had previously given to gquestions asked orally by them in a call -
_at my office made at their request on June 2, 1547. I have read the foregoing

four pages and to the best of my knovledge they are true and correct..' I weas .
asked by Agents Grampp amd Cleveland if I woul:l give them a aigned statemen.. on
the informstion I had siven then omlly
AIGER HISS

EDWARD L. émr, F. B. I. U |
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PRISCILLA HISS '

-

o Cn the afternoon of.June 2, 1947, Lrs« ‘PRISCILLA HISS was |
interviewed at her home, 3210 P Street, N. ~., by Special Agents" ‘
COURTLAND J. JON=S and “JILLIAEK H., MARR. - The interview began at
approximately 4:35 p.m. and was concluded at 5:00 p.ms The inter- _
view was initiated by informing krs. HISS that it was being conducted
upon instructions from the Attorney General and she was also informed L
that slie had the right to refuse to answer any questions and make any - =
statements concerning any allegatlons which ‘would be brought to her
attention." .

¥rs. HISS was informed that the Bureau had information to,,

the effect that her husband, ALGER HISS, had, while employed by the
Federal Government, collected and secured information from the files

" of the government agency and turned this information over to a third-
party who was not authorized to receive same, She was also informed -
that her husband was allegedly a member of & ring which was formed for
the purpose of securing information from Government files and other
sources and delivering such information through approprlate channels
to the Soviet Union.,

krs. HISS immediately commented that the aforementioned
allegation was "absolutely false" and requested that she be furnished
" more information concerning the specific allegation. She was advised
that this phase of the interview would be resumed at a later time and
that it was now desired that she answer questions concerning her
khowledge or acquaintance with various personalities,

In answer to questions put to her, she stated that she is
acquainted with CHARLES KRAMER, that she has known him for a long time,
having met him while he and her husband, ALGER, were employed by the
Department of Agriculture. She added, however, that she has not seen
KRALER for a number of years. She stated that she is acquainted with
HAKOLD GLASSER in a social nature, that she has known JOHN ABT since -
the latter was employed by the Agriculture Department, and has known
LEE PRESSLAN since the latter was employed as Assistant General COunsel
for the Department of Agrlculture under JEROKI FRANK.i £ e

: In regard to dENRY CCT.LINS and his wife, SUSAN B. ANTHONY I,
Mrs. HISS related that HENRY is a personal friend of ALGER HISS, that.
they know ‘him very well, but that she is only slightly acqnainted with

- SUSAN B. ANTHCWNY II. - lrs. HISS ‘also described NATHA? NATHAN YITT as another '

- 0ld employee of the Department of Agriculture ‘whom _she and her husband
had known many years:

10
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. krs. HISS specifically denied knowing VICTOR PERLO, stating
that she had never heard of him. She likewise denied being acquamted
with HAROLD YARE, saying that she had never heard of him. = :

S lurs. HISS was questioned at leng_concm "‘HITI‘AKER

QL-_U_\_LB_EBS_ She immediately denied ever hearirg of the name and elaborated”
by saying that she ""knows no such person," It was pointed out to her

that CHAMBERS was a former member of the Communist Farty who announced
his affiliation and subsequently entered the newspaper field and that :
CHAMBERS was well known. It was also mentioned that CHA}BERS allegedly -
knew lir. and Lrs. HISS intimately and on occasion was a guest in the -
HISS home. Ilfrs. HISS steadfastly denied being acquamted with him or
knowing his identity.l ' ,

PRISCILLA HISS was asked 11‘ she were acqualnted with an indi-
vidual whose surname was SAYRE, who is reported to reside in Baltimore,
karyland. She denied being acquainted with any individual by this name
other than FRANCIS B. SAYRE, formerly with the Department of State, and .
a Professor at Frinceton University also named SAYRE. She was asked if ..
she were acquainted -with NATHAN GREGORY SILVERMASTER and his wife, HELEN

N SILVERMASTER, and she replied in the negative.

krs. HISS was questioned concerning whether or not she had
ever been a member of the Washington Committee for Democratic Action
and the National League of Jomen Shoppers. She denied membership in
the Viashington Committee for Democratic Action and stated that she had
attended meetings of the National League of “iomen Shoppers but did not
consider that she had ever been a member and did not feel that the
organization cons1dered her a member.

PRISCILLA HISS was asked if she, of her own knowledge, knew, ,
or had reason to believe, that her husband, ALGER HISS, had ever secured.
information from Government files and given such information to an un-
authorized person. She replied by saying that she is confident he has
never done such a thing and added that she feels this is a "malicious"
charge. It was again related to Mrs. HISS that the Bureau has reliable
5.ni‘ormation that her husband was definitely connected with, and wa
active in, a ring which was organized for the specific purpose of col- .
lecting information from Government files. lrs. HISS immediately .-
branded this- allegat:.on ‘as "a w:.ld maliclous, impossible thing,“

PRISC¢LLA HISS was asked if the is, ‘or_gver“has been, 1

B member of the Communist Party and whether or not she has ever attended
°  any Communist Party meetmgs or any Communist Partv sponsored meetings.




" and finally was told that her hesitation and apparent refusal-to reply .
would seem to indicate that she intended to answer the question in the -
negative. After considerably more hesitation and finally with obvious

S . . Q :
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Si.. replied emphatically shat she is'not'a member of the Communist Party,
never has been, and never expects to be; that she has never attended . T
Communist Party meetings and, to her knowledge, has not attended any

Communist Party sponsored meetings.

or ever have been, a member of the Communist Party, would you admit it7
Mrs. HISS registered unmistakable antagonisn to this question and branded
jt an unfair question. She seemed most reéluctant to answer the question

She was then asked: "If you are, "

reluctance and a display of bad grace and hostility, she replied by
saying that her answer to the question would be wyes," She insisted,
however, that she definitely considered the question of an unfair

nature. .

, It was next pointed out to krs. HISS that since the interview
had reached this point, it would be appreciated if she would make a
statement concerning how she feels concerning the Communist Party,

Communism and Communist ideologies.

had already informed Agents that she is not a Communist, has never been -
a Communist, and does not expect to become a Cormunist. She continued |
by saying she feels that Communism "is not for us"j that she felt we
should not be anti-Russian to the extent where this interferes with

our international cooperation; and that we should not hold prejudices

She replied by stating that she

and should work together through the United Nations.

: 'J,ust prior to the conclusion of the interview, krs. HISS
was asked if she had any further comments to make concerning the

allegations. She replied that in her

njust absolutely screwy.® She continued by stating that she felt
the interview might be inspired as part of an anti-ROOSEVELT program,
and that she could think of no sensible motive for such “impogsible“ :

- questions. -

opinion the allegations were

~
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* . IRVING KAPLAN

~* On May 29, 1947, at 3:10 pen., Special Agents WILLIAHM R. CORNELISON -
znd EDWARD L. CRAMPP met subject KAPLLN s he approached the front door of his g
residence at 335/ Martha Custis Drive,; Alexandria, Virginias The above agents
_were introduced to KAPLAN and identified a3 being Special Agents of the Federal iz

~ Bureau of Investigation,

Thereafter, agent GRAMPP advisd® KAPLAN that the Buréau had been meking
an extensive investigation of a matter of vital interest to this country, end it#
was believed that KAPLAN was in a position fo corroborate the information we had™®
obtained and to furnish additional fscts on the cases  For thet reason, KAPLLN
was asked to be interviewed by the agents. T

‘Thereupor: KaPLLN asked, "What do you went to talk sbout?" ‘Agent GRAMPI
advised him that the Burecau was in possession of information indicating that he,-
along with others, had becen furnishing Government information to unauthorized
individuals snd it wes the desire of the egents in this interview to obtain from

KAPLAN facts to prove or disprove such allegations

4t that point KAPLiN said he didn't want to telk to the agents sbout
that matter or anything. He said, "I have heard about some of your interviews
and I think they are ridiculous; picking people up off the street and trying to
intimidate thems" &t that juncture KaPLLN was asked from wholh he had heard about
previous interviews. He answered, "Well, I'm not going to tell you. I donft .z
know of anybody ever having given information to enyone. I think your investiga-—
‘tion is a witch hunt. Just because a man has certain ideas you think he is & .

Communist.”

: The agents again informed KAPLAN they vere vitally interested in whe
he was in the possession of any information to shed light on the fzocts we had .
showing that Government informetion had been furnished to people who had né right
to ite K4PLLN agein answered, "I don't knov anything sbout anyone doing that,
He was asked as to vhether he had ever committed such an act, To this he rem
"Don't be silly." The agents assured KAPLiN this was a serious matter and th
they were interested in knowing whether he possessed any facts on the matiers~-He
was esked if he had ever given any Government inforfiation to GEORGE SILVERHAN: He
denicd this and then again stated that he had heard about the previous interviews
vhere several people were gccused of being Communists and guestioned regarding
‘yarious organizations¢ The he added, "your tyre of investigation and questic
has been an attempt to get people to perjure themselves." -~ = e

intervicw and

The agents assured KAPLAY that was not the purpose of the inter
p Rttty KorLiNs

again iold.him the reason for the questioning as set out-shove

13‘ R
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szid he had nothing to say and dicd not want to cdiscuss the problem further. . -
it this point the attempted interview was concluded inssmuch as KiPLaN constent—
1y denicd eny knowledge of the matter and refused to discuss it with the agentse
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. pENCLN cPLIf AEE and TSHBEL scorfbinfieE

'DUNCLK CHAPLIN LEE was interviewed fyom 0:3¢ a.m. to 12:10 p.m. on
Thursday, May 29, 1947, at his office in the To Bu\Jding, iashington, D. C.
by Special agents CHARLES G. CLEVEL:ND 2nd . R AWOND NoNHALL. Concerning his”

~ brekground LEE furnished the following informajloh? . ’ T ey

T He was horn in anking, Chinaj on Novenmber 19, 1913, . Fron 1513 until
1927 he resided in China making oceasional trips to the United States with his
family. In 1927 he moved to Chatham, Virginia, where his fether became head of
Chathan Hall, a girls! school located in thet city. LEE lived at Chatham until}
1931 when he cntered Yale University. In 1935 he was graduated from Yele with:
a B.i. Degree. He then went to England where until 1938 he attended Oxford.. R
University receiving a BCL Degree. On June 18, 1938, while in Oxford, England,
he morried ISHBEL SCOIT GIBE. In the fall of 1938 1EE returned to the United o
Stzotes and took one year of post—graduate work at Ysle University Law School, New
Haven, Connéeticut, In 1939 he took a position as law clerk with the firm of '
Donovan, Leisure, Newton and Lumberd, 2 wall Strect, New York Citys He continued
his position with this firm until July, 1942 vhen he took a civilian job with the
Office of Strategic Services, yinshington, D. C. The following nonth he recei
- \\ s commission es First Lieutenant in the 0S5 and ccntinued with 0SS work unti

L]

early 1946 when he wos placed in an jnactive duty status and became connected
with the law firm of Thomas Corcoran, with which firm he is presently emplqyed

LEE stated that in 1942 he was General Counsel for the Nztional Board.
of Direcctors of Russian %ar Relief. During the same year he vias on the Executive
Committee on the China 4id Council. He has o) e th and is still
connccted with the Institute of Tacific Relations. - L e

—

. LEE was shown a picture of Informant GREGORY in this cese. He advised
that ho knew this porson as HELEN., He seid that he does not know her lest name™
and does not recall whether he ever heerd her neme., He szid it was possible that
he had, but that he has a very bad memory for names and could not recalle 'LEE
said it was his recollection that he met HELEN at the apartment of MaRY FRICE

*  probably during the latter part of 1942. He seid he is certain that he was not
_troduced to her in his own home, LEE steted that HELEN srpeared to him to be'an
interesting individual and did not seem to be overly curious about his work
the Office of Strategic Services.  He soid he knows of no reasson why HELEN wz
specifically introduced to him by MARY PRICE, and that HELEN never requested him
to furnish her with any information which he obtained during the course of his’
work in the 0SS, He said he may have discussed 0SS work casually with HELEN as
he would heve with other persons. He stated that she did not request any

i specific information concerning 083 work of & classified nature, ané she did not
ask him to obtain any particular type of information from the 0SS records for he
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He stated he was not aware of the type of business in which HELEN was" engaged
but gethered from her conversation thot she was engzged in selling some type

of articles or service. He could not recall speci

her business with her. LEE stated that he

taken a commission in 0SS that he met HELEN,

of 1942, to the best of his recollection.

her at one time at Longchamps Restaurant ﬁ&t“'ﬁt’ﬁ'
ther this was

City, but could not specifically state w

: It was pointed out to LEE that he,
knew HELEN for a period of approximetely two years and

wes sure that

fically ever having discussed

He placed it as the latter part -
He stated that he believed the last
$time he saw her was either late 1944 or carly 1945. He could not recall 7

Y+whether this was in Washington, D. C, or Hew York City. :
Lvenue and 12th Streel, New-Yor

the last time they mels

it was after he had

He recalls heving met

according to his own admission,
that it seemed rather

unusuzl that he would have known her so long and not recall her last name or

¥now enything concerning her occupation. LEE replied by saying that most of ..
his contacts with her were at social functions and that he did not recall any
sncident arising when he could have aiscussed her occupation with heTr. Concern—
ing her last name he agein said he had a very bad memory

possible that he had heard this name and just could not recall ite

LEE was asked if it was not so that following his introduction to
HELEN, he net her rather frequently at approximately two week intervals until

June, 1943, when hc yent out of the country on an 0SS mi

could not reccell that this was the case,

He said he realized that whenever

EELEN came to town she would call IEE on the telephone.
of both LEE and his wife ISHBEL. He =

saying that HAELEX seemed to be quite fond

steted that ISHBEL, his wife, was with him nearly every
At such tines when she was not with him, he stated that

York City. He rccalled heving met HELEN in New York C

for nemes and it was

ssion, LEE said he .
He expleined this by -

time that he saw HELEN,
hs was probably in New'

ity on only two occasionse

He very often telephoned her when he was in New York on 2 business trip. He cou]
not recall her telephone number and said he did not know her address in New York
as he never mct her at her home. LEE was asked if he had ever met HELEX at the

Georgetown Pharmacy on disconsin -Avenue or at another
“iisconsin 4venue., He denlied ever having met her in any pharzacy, He stated -

pharmacy on R Street ne

that on one or two occasions he ran jnto HELEN on the strcet in Viashington. I-Ie

seid such meetihgs were accidental and were not speci

1ike casual meetings. LEE recalled having nmet HELEN in
Restaurant on 9th ivenue in New York City on one occasion.. BEe said that at su
time HELEN-introduced him to an indiidual whom he knows only by the name of JOH
individual's last name, He was asked

‘He could not rccall whether he heerd this

specifically if it could have been GOLOS or GOLD and he

fically planned to look -

the 01d Homestead -

said he could not receall

LEE ‘stated that he could not recall ever having met “ELEN at the Stone

‘well Inn Bar in New York City but that he believed it was possible that he had &
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KLRY PRICE there on one occasion, He said he met #aRY on numerous occasions in = -
New York ond often stopped in a bar for a drink with her. He described MaRY asy;
being tz11, brunctte and rather attractive. LEE stated he first met MARY FRICE
during 1941 and that he knew her when he was commissioned in the Office of ... . .
Strategic Services. He rccalled that he and his wife stayed witn 'her for approxi~
pately two weeks in July, 1942, when he first ceme to .ashington and while he was
" looking for a place to live. He said MALRY PRICE was not in his opinion overly
interested in 0SS work. - She did not appear to be curious or to ask questions co
cerning classified informetiony nor did she esk him at any time to obtain any
particular information from the 0SS files. He seid he discussed 0SS work with
her only casually as he would with anyone else., Anything which he said to her
or anyone else concerning 0SS work would be in the nature of informetion which
had previously appeared in the newspaperse is pointed out before, EuRY PRICE ==
introduced him to HELEN and it was at a party in MaRY's apaertment that the meel- -
ing took place. He stated he hed no knowledge which would indicate that the -
meeting with HELEN was a planned mecting, It appearcd to him to be strictly of a
" casual social nature. : o

is pointeé out abtove, LEE adnitted meeting JOHN in the D14 Homestead . .
Restaurant in New York City. He placed the time of this meeting as during the .
Jirst part of 1943 and shortly after he met HELEN. He rccalled having seen JOEN
only on one other occasion ond thet was in ‘the fall of 1943 in Washington, D. C.

. in the rcstaurant located at 823 - 15th Street, N 7, He said he did not know

' anything concerning JOHN's background., Hc did not lmow who JOEN was except that -
he appeared to be a very good friend of HELEN, HKe steted JOEN struck him as a. .-
"yery intcresting guy." ‘When asked specifically concerning this LEE stated he .
could not explein; it was just that JOHN inpressed him fevorably and that he liked
him, He said that he never discussed the 0SS with JOHN as for as he can reeall |
and JOEN never asked him any gquecstions concerning his work. IEE denied having -
any knowledge which would indicate that JOHN, HELEN, or MuRY FRICE were epgaged s
in any acts of espionage. LEE further denied that he was a member of the Communis
Party or ever had been. He said he had never engaged in any activities connected
with the Communist Party either of en open or underground nature, He admitted the
his views are definitely "left-wing." He said he considered the views of JOHN
HELEN and E4RY PRICE to be "left-wing" likewise and he believed that it was
because of this that he particularly liked these individuals. He explained that:
during the war he was continuously occupied with his duties in 0S3 and had very
little time to devote to following the progressive movement; conseguently, he
welconed an opportunity to keep in touch with progressive people during his ser—
vice in the &rmy. Hc said that JOXN particularly was one of such progressive ...
persons and seered to be very well versed with what wes going on in the progrecsiv -
gorld. Concerning his own "left-wing“ views, LEE described himself as & "Henry

- iiallace Democrat.” - S Lo

.. 1EE specificﬁllyfand ,categéri,cailx denied ever having mrnished JOHN,
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| EELEN, or HiRY PRICE with information obteined during the course of his duties
¢ith 08S. as stated above, he may have discussed 033 work with these persons
as wcll a2s with others, but such' discussions were limited to subj ects which had

previously appeared in the newspapers and which were not of & classified nature

Ec said thot because of his own pressing duties in 03S he dié not have time even:
" to rcaé the deily summaries vhich came into the 0SS office. He stated he did not
take the 0SS training course which the r lar 0SS agents took as his cuties were
pricarily of an adrinistrative nature. e was an iide to General DONOVAN and:
could have hcd access to any type of information in the possession of 0SS, but .
that he &id not evail himself of the privilege of reading such information because

he wes too occupied with his regular duties.

LEE denisd specifically furnishing to JOHii, HELEN or MaRY PRICE or any-

one else information concerning the following thingss

1) Facts on varicus pheses of enti-Soviet work by 0SS.

2) 085 activities in v:trioué Eurcpean countries with rcspect to
undercover Russian activitics. o .

, 3) Tocation of 0SS personnel in foreign countrics and nature of .
) their activities. \

'4) The parachuting of 0S3 personncl into Hungary ehd Yugoslavia.

5) Peacc mancurverings going on between the satellite ixis nations
through the mediun of 083 representatives in Sweden and Switzer:

land.

6) iny type of 0SS information of classified nature.

4t the ouiset of the interview, LEE eppeared to be visibly shaken

extremely nervous, after talking {cr erproximately an hour he becamc caln and
stopped treabling. His shoking was so noticeable at the outset of the inte

that it was noted he had @ifficulty in lighting a cigerette. Lfter he becanme

celn, LEE was asked why he had been so nervous ené shaken, Ee replied that he:

believed anyone would be excited when. guestioned by FBI agents. He was asked if

he thcught it was possible prior to the interview that he would be questioneds

He adnitted that he thought so and expleined this by ‘saying that epproxinately a

yeer ago he had heard that F5I was intercéted in his association with MaRY-

.. PRICE and her sister MILDRESPRICE, iHe wcs asked where he had obtzined such

information but he refused to give the source. LEE explained further ‘that he..

has noted rccently a trend of anti-Communist ami anti—progressive"'publici.ty and

activity in this country. He added that this wzs one reason for his concernii:
as he consicers himself a njeft-winger."” LEE fg.i_led_ to elaborate on this furthe

e
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desired to retain her Briti,slg citizenship and pgissport in orcer. tha

. He denied ever hanng engoged in any activity lwhiéh'h.e considered against the

jnterest of .this country and which would cause an investigation of his activities.¥
1EE stated that as far asche knew HELEN was not acquainted with anyone else in
0SS. He 8aid that DO i a friend of his, was also in this service . ;
during, the war but that he vas certain that */HEELER and EELEN were not acquainted
admitied that PELEN gave him and his wife Christmas presents at one time. ‘He
aid he believed his wife's gift was a leather compact and his wes. a leather itomz:
£ similer slight value. - 4s soon as he was ‘asked concerning such ‘Christmas gifts,e
stated that he certainly would not consider small items of ‘this type as a7, :
ribe even if he were inclined to furnish jnformation to anyone concerning 0SS~
activities. - : ’ Rt

. &t the conclusion of the interview LEE took the names of the intervi
ing agents. He was invited to call the FEI office in the event he recalled the
last names of either JOHN or HELEN, and to call the office if he desired to furnis
any additional information. o

ISHBEL SCOTT GIBB LEE was jnterviewed a2t her home, 1522 ~ 31st Street,
N. %. from 12:40 p.m. to 1310 pels, Thursday, MNey 29, 1947, by Special dgents
CH,RLES G. CLEVELAND and W. RaYHOND W4NRaLL. it the time she was interviewed = .
the following persons were also present in her homes Mrs. GIBB, her mother; .-t
PRISCILL: LEE, her sister-in-lav; and the four children of DUNCAN and ISHBEL LEE;"
es well as a colored maide 1SEBEL furnished the following background information
concerning herself: A : : e

She was born on October 12, 1913, in Allnhsbad, United Provinces R
India. Frem 1913 to 1922 she lived part of the tinme in England and part of th
tipe in Indie, where her father vas in the civil services, From 1922 to 1938 sh
1ived in various parts of England, last residing in Oxford before coming to thi:
country. During this period she zade occasional trips to continental Europe of
short duration. after marrying DUNCAN LEE in June, 1938, she came to the Uni
Stetes, arriving in august of that year. From 1938 to 1939 she lived at New
Haven, Connecticut, where her husband was attending Yale University.  From 1939.1«
1942 she resided in New York City and from 1942 to the present time she has lived
in Washington, D. C. ~She has been employed part time as a teacher at the Mt.
Vernon Seminary and as a researcher for a private individuale She was last ex-—
ployed in 1946. o R T

ISHBEL adnitted being associated with the China &id Council, with vhich
her husband wes connceted.  She denied ever being a member of the Communist Party

. either in Englend or the United States. Shc said that while in England she was @

member of the British Labor Party. She steted she has not applied for her papers
as a citizen of the United States, saying that she failed to do so because.she -
t she might
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return to England for a visit upon the conclusion of the war. She stated that -
she actuslly dié make arrangements ‘to go to England last summer but that she -
was unable to make the trip. She stated that she still desires to rcturn to
England for a visit.  Mrs. LEE was shown a picture of informant GREGORY. She
jdentified this jndividual as being a person whom she kmew only bty the name of
HELEN, ¥rs, LEE wes jnformed that the agents heé previously talked with her -

" husbond at his office and that he could not recall HELEN's® last name. Mrs. LEE
-said that she is sure that she had heard HELEN's 1ast name but could not recell
what it was. Later during the interview she stated that it was possible that _
"HELEN's last name was GRLNT. She recalled having cormented when she heard-
HELEN's last name that it, like her own naiden name, was Scottishe ISHBEL sal

 that she met HELEN at the same time her husband did. She advised that this va
at a perty held at the apartment of MARY PEICE. She said she could not recall
the exact date of this meeting but placed it as some tipme prior to October, 1943,
She was able to place this date because she seid she recalled thet in October, B
1943, just prior to the tirth of one of her children she met an individuel in the
restaurant at 823 - 15th Street, N. ¥e, whose name she recallcd only as JOHN.
She steted she dic not recall the last name of JOHN end could not state whether.
she ever heard it.. Krs. LEE said that whenever KELEN was in “iashington she .
called the LEEs on the telephone and very often met’ then or cameé out to théir -
house to call on them. She stated she wes with her husband on several occasions

when such meetings ‘occurred. She recalled that HELEN telephoned her from & drug-
store on Wisconsin Avenue on one occzsion., Following this telephone call and at

EN's invitation, ISHBEL went alone to the drugstore ond met HELEN. They dran!

cca colas and engaged in personal conversation concerning family matters and

utunl”. acquaintances.

Mrs. LEE steted that she wes of the opinion thet she hed met HELEN
gbout five times and possibly a -few more times which she could not recalle

said she last saw YELEN about e year and & half or two years 2g0e Nrs. LEE
stated that during the times that she and her husband pet HELEN she did not r

call any conversations concerning DUNCAN LEE's work in the 0SS, ] that™
DUNC;iN LEE did not in her presence tell HELEN anything concerning his work and,
HELEN did not in her presence ask LEE specifically or generally anything concer’
ing his work, She statcd that most of their mectings with HELEN seemed to béj
‘occasioned by HELEN's celling then on the telephorne. HELEN seemed to be fon
of both her and her husbend and of their children. Mrs. LEE said she did not*
recall that HELEN. gave either her husband or herself any presents at Christmas
time, nor on any other. occasion but she did belicve that HELEN had brought -

gifts to ‘the- children upon calling at the house.

" During the:ihterifiew ¥rs, LEE aﬁpeared to be quite nervous and epé‘;ib:
- ally upset,. She expressed extrene surprise over the nature of the interviews

She stated that there are no persons more ‘loyal to this country then her hsuban
and herself, uhen it was pointec out to her that she had been in this country

20
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for scversl ycars ané had not applied for eitizenship papers -she explained by
saying that she desired to make the trip back to England as described above and
further that she considered loyalty to this country and to England to be
synonynous. She said she felt that the Governments of the two countries were
enough alike that being loyal to one meant being loyal to the other, : kirs. LEE

these two countries during the war. She stated that in her opinion this d_efini'be?
1y was not true, that the policy of the Russian Government conflicted in almost
every respect with the combined policy of England and the United States.

In concluding Mrs. LEE categorically denied having furnished any infor-
mation to any individual which might work against the interests of the United
States. . She denied further having any knowledge of the fact that her husband
had furnished such information to anyone. She said that she had no information
or knowledge concerning any activities of an espionage nature engeged in by .
HELEN, JOHN, MARY FRICE or anyone else, ' ‘ '

21




'SOLOMON ASROY LISCHINSEY - . ..

The above indlvidual was intennewed at his home, cOO._ B, Fte

‘)avis Irive, S. ., “Jasikington, D. C., commencin: at 1:10 p.m. on kay 31,
1647, by Speciel Agents EDUARD L APP and LUDVIG "V, R. OB"RI’DCR. At
that timne he furnished the follow.mv 1nfomation. e TV L e

~

.

AP conf:.rmed the foct that e }nu been born : arch 47, 1908 at
l'ontreal, Canada. He also confirmed inf ormation pr vious"y reperted 1n
this case concerning his back croind end education, vwhich is not being.
repeated here. Ee advised that his parents presently reside in Zsisvan,
canaca. He stated that in addition to {le education previcusly reported
hie tcok & course in lioney and Bankin: at Americen University, ‘lashington
D. C., in 1941. LISCFIISEY ceme to the Urited States es a methematics
instructor at People's Junior Collere, Chioago, Illinois; in 1935, on &
termporary visitcr's visa: i€ & ated thet he obtained a permanent visa in
1926, Fe was naturalized sither February 2 or February 8, 1850, in the =
District cf Columbia. o

Fe mdvised thai he wis first employed in ¥ashington, D. € Cos. ..
with the Amalgamaicd “fage Ilour Bureau of the amairameted Clothing Herker
Tnion. according to LIJ‘HIT\'SKY. +his Bureau was 'se+ vp by SIDFTY RILL
end was operated by JCIX ABT, in ¥ew Yorlk City. LUSCEINGTY stated ue e
the only full time worker for the Bureau in “Feshinzton; D. C. Ee oonfime i
that from ¥arch to June, 1937, he imd been amployed witl the National Re=
search Proaect, Philadelphia, Pannsylvanma and that there&fter he Lac been
emp‘l’é'y’me ¥iduest labor Bureau in Chicaro. Fe ccntinued that his
superlors at the Lkational Research Froject were DAVIDN “ZIITRAUR, Director

IRVIYG YAPLAY, Assistant Directer, V. J. JERCHS and J. VA® HORYL EIPPLE,
who wss his immediate supervisor. , : » ] ,

 Fe continued that TARY AGDCF: headed another divismn o" the .
1ztional Research Project and ¢} he ho.d’ vorzed \mder *:AG"OFF latar at th
~ifar Production Board.

Prior to his employment with +he Tar l’roductzon Boa.rd, L’SC"I"SKYz
bad been with the Tolan Committec from which ke jeined tha Ar n-oAuceson%@a
Bou'd, under f.nGDv. Py in ..‘xe "'ools Div;sion.“ , R Ty

pplc"da hy ‘EJRR} and he rtated " £hat i,
e:mlnatod ir the neas fubure. He added that
Food &nd ‘Agrienl vl ‘$r2ice of United Fas

8 ; hove permaneht Civ;‘l. t :
, ’pumiaeat stabus

PO IR RO S I L
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_of tihe Universitr of Chieszo when hc

consuler it at t‘xat time because of the, 1mportance of t 28 wob wkic he was: -
domf.. : S

1"} refercqce to his ‘.aturallzatlon references, e £% e.ted that
one was OSCEMRALTIZiN, who was & teether at People's Junior College, Chicago,
and that possidly other witnessss were PHIL "COT™! of the Socigl Sacurity
Board, who tought History st People's Junior Cellege, and FARCLD GLASSTR,
tho was_the ')ean of People's Junlor Collsge at the time LISC}’I.w g
there. : .

v ‘ 4 4

As references for-Federal em oy mt, hs was cnly 2ble to recall
thut ore mi -t vossibly heve be:n L("’I“ S H, en enployoe of tie Treasury
Departmert, who is alsc a Canadian by hirdh and is o éistant rvlative by
rarriz-e, He belizved thut cnoth:r raference hed been IRVIE: GAPLAY, the
Assistant Director of the Iuticual Research Froject. :

¥ith rcference to his obtoi
scarcl: Project, he 2évised that he wa

U

m

s orkln,. f‘or the Ro serv:ald F‘onnd-.t on'
apnplicd for a position witlh the atlon.‘;
Tescarch Project. I'e added that he had deen int-**v:Lew:,d in Chicego for
thie position by ore T} I HAFKIT. o ‘

Ee a(’nltted imowing CECRGE @w.:;.,ICF rnd stated that "'IRAZI"*-'

also worked under TTHIZPLY ad “tho Ti.tional Researcl Project znd that P ”A-'_"
ZIoT had been swjloyred by TT."_':"_‘ bui had torminated tlis mplop.cn“; ubou'b
two menths ago. <g¢.. stot2d thit PILLICH's work ot URRRA was corcornod

itk Yuroslav matters. ) : _,..xZTC'- told LISCFISKY that ke had been born in

Celiforria but had gode to Yugoslaviz as & youth and svbscouently re- - -

turncd to this couniry. Aeccording to LIaCI’I',.-"‘"Y, this accounts for PIRA-

5ICc's accent.

Ye 2dded that he himself had joired UIMRa wi‘-h tl'e :Lnteﬂ."'lon of‘
going to Poland but that e had been turned dovm by the Polish Gov:arnm.nt,'
beczues he s allsgedly o Fuscist. He was unable to account for this
othur th an ths fict that his name is similzr to t‘xe rem: of a roysl -.*,.ilv
ip Poland and he believes that he was confuscd with sous sonc elsc, He con-?f
‘tinued that et the timc he was turred dowmn b" $he ;ars’aw ‘eroup of i ke
-Polish CGovermnmznt, Lo ht.d been acoeptablc to the London zroup. Ko adnsad',
that he was approved for travel to Polund & year later but thet at the.t
time he wus mo longer 1nter=st.,d :m goin- to Poland.

OL DI.ER :md stated th—t he hnd mat r.DI
CLINET, who had met -ADLER 4n .,Qndon.f
A cnohgaaﬁ j’aople's Junior Conege.

. He admitted 'v'nowinr
through another cméi.-n. HERB
_Ee added that gm had nlac b
Cbicaf-o. !llmois. -




i - Ee aumitted l"nomml.' DAVT*LINTRAUB from the -if.‘ticriax Reserch’
Project and added that his friendship with him éated perticularly o.o- the ?
time cf tleir mutunl employment at UZP.RA.

]

. Witk referonce to v uRI DS, he stated thet he had
NYA through gnother friend. o TEN BN

A% this time LISCIIVSEY was ask ed \7Mt‘u, ne hed ever been &

" member ol thc America,. Peace obilizad 1on, vihich he denied. ¥c claimed Y
the only thir: he knew about this orzanization was thet it hed at one tim

picizeted the "Txite louse znd tho% the source of t:ie knowledge ~+}e
pudblic nowspipers. . o

Iie anmt‘ed }:ncvu;.g TICTTR
in “ieshingtor, D. C., and thit ne mc
Iie describod PERLC as a very cericus man 2nd

cussed ;overnme-;t mtters *vrth ‘hin.
L]

"e admitted mowin» CTLAILE3 AT, ‘stal ing that he had worked -
vigh TRAYIR for throe menths on the Kilgore Comrittec and ihut 2lthough h
rad met KNATIR prior to that tirmc, he did not ree 211y l:now him unnl u.ej
worked togetisr.on the Eilgore Cormittoc. - . .

‘, :
Ee s‘-atnd that he had ori 1 met EVEPD FITEIRALD at the -
amd- - v 1 .
that they roncwed t..clv' acqu.irntarice at the
'} iv nald lunch together, althourk
e described TITZGENLLD es o geod friznd ‘but

- -4...4

they ¢did not viorz togetlzr..
onc whom hc docs 1ot ssC very clften.

He stated that he hed met ;.LI_":’Q,,OS‘;"’”W,“Q. whilc he,. LI..;CIZII'M
was eaployed et thu m'nalgama*ed Tlege jour Burezu. At that time ROSTTIERG
wvas an ettorncy for the Xaticral Labor Relations Board &nd he. frequently
rmet him baforc this Board 2s 2 rcpresent tative of the mnal-'amatcd "lotninr

“torkers Union.

e

dibdat

of the Corzmnist Part" and statad skttt ho kmew mo Communist Pari; members.
Tie was osked specificnlly whethcr le considorod emy of the ‘Yndividusls
mantionod hers 1nbefo-e as Commnists and after somc rnﬂ.ection and -hesita-
gion, ho sietcd shat he had %, over concluded $het iy were Comunists",
it was poitrted out to him that kis-hesiteticz in snsworin? -, ‘-his question o "ar
the impresgior.that he mixht have sorinusl*r ccnsiderﬁd one ‘or.mord of Yheik
4ndividuals -meationed hcreiubofere a3 Cormunists, %o arain stateﬂ‘ £
“gid vt beliove any-of. fx fi to be Cormmists and thet he rud m
any of thon of being. o@mis*-s. ‘It is ¥o be observed ‘
,.obv&.oual‘y omivg &mﬂurfag ﬁhﬁ"" 5 %

. LTSC"I"“"V oro'mtmal vy deniod bozng or eover- having beun 153 mpm‘ber
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LISC?III’SKY a.dmittec. hanr." ssen E.ﬂ?a. o DER on onc occasion and
stcted thot this occurred at o pubhc ‘mocting in Fow York City about thre:
or four yesrs azo. He claired to be unable to recall the mature of this
mee+i.-g or the place where it was held, stating thet it was & hall in the:
vicirnity of the Ectol New Yorker in }'e'v York City.f He added that he had
gene to this meeting alome, 7 - L IDENTLMES B

. Heo wus asked whether ne 'md ever at‘aended any meetinzs at the ho
of JCEN 43T, which he denied. He stated.thst he had omce been ot ALTT's hom
for girner but that ke had never been there with any of the indivigusls:
mentioned hereinbofore. He eontinued that he had not socea :BT since he -
quit the imalgamated “age Lour Surecu and later addoed that ke hzd pot seon
ABT since the mizZdle of 10‘41. s

He wes csked -:h:.th:r LAPLAY, K. R, FALGDCFP or-FITZ G’.‘.R-...D had
. ever mentioned mecting JCEM ART ond stotd that he wos unable to reca‘l
their evzr having mentioncd such a roetirg.

’

' In amplification cf his possible memborship in the Comrunist Party,
he s.ated that he had nover boen asked to Jom the Comum=t Party and had . -
pevor made any contributicns te it. Fe statzd thot he had never furnished =
any information, cithcr documon tory or ora lly, to any ore of the ...ndlv:tdu‘.ls
mentioncd hereoimbefory; that he ¢id not kmow whother these individuals had.
ever furnished information concirning th eir govcrnncvt enployment impropeorly
to another source and continued that he wwould be very surp *izcd to heur t}ut

they had done suci. & thing. _ . -

At this point LISC"I“SZ?' zos quostioncd vigorousiy oc: c"rmr.o
‘mowledge he might hive of the furnishing of covernm:nt information ‘o pn-
authorized sources by himsclf er ..‘rv i d‘vid.z".xs mown to him. At this timc
he cdmitted knc\ung GECRGE STL*TVP znd sta d that le plz yec volluy b5ll

‘witn him.

-

e He also admitted that F.,."In' 3AGDOFF 4s a vory elose *ocrsoml rricad
and that 4hcy. frequently ploy choss together. EG was unable to reeall any iy
trip which i%.GDCFF might have made to Now York City in the Spring of ashh,
nor wos he oble to ncall that JiGDCFF r..ﬁ ot JCv !v um in New Ym‘" vity

_at that timo. . . :

.. s

T T UTEe) m:mmd th:t ni‘l of &h¥
- Merla ‘employod with the Fationnl:

- social acquaintanmece and statgé that ™TING
!{o agnin ‘deniad evor havirg been approachod’
" urnieh mtormtiqiqmch wight 2ve-corg
@nd doAted Fycr MAving hesed oy
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“ith further reference to IRVII'G X.FLAY, he described him as.
a strong Few Dealer ut &t o Communist. He cleired thdt ho did not kno
wholher KiPLiF w2s pro-Russisn in his attitude an? when'he @25 pressed ¢
corning this, he finally stat= d \..u.t PL.Y had eriticized certsin aspects
of our foreigr- policy. : - ey

- Ee aga in denied }:rowled'-e of gw maetin-'s in New Vor" bitv -or - .
of e.nyonc furnishing informetion zco #n unauthorize\. source ‘or: th t eny’ or t
individuals wkom Le had’ desenbod es friends, had done §0o "I e e

He was arain questioned specifically as to w --vhbr TAGDOTE, m TR
or FITZGER.LD knew JOIN .iBT. Ko clzimed thut he did rot know whether ...GDCTF
knew ABT end stated that he had ncver scen thom togeth-r. He continued ‘that .
he did not think KRAVER or FITZGER:ID had over mentioned !mowing ..BT,

" THith rcference to DMHMANN. LISCEINSEY stated that hé had
met R.JCIVLNE in connocticr wi€h'hds projoctzd trip %o Poland for UNDR...

' He subscquently hzd severcl othar contacts with RLJCTILMY concerning this

matter. He added that RIJCTLLYE W in charge of ithe Cconomic Burcau of
the Polish imbassy prjior to ris e.su;m::; 37 -.n.th UFR23. Ee saié tho.t he':
could never figure R-.uC‘.I)’ - out; thht RIJTITARY WAs very cagey ané appeared
to be playins both ends. FEe deseribed ?J‘J.‘:"_‘-; ¥ as a brilliznt mon, whom
he suspceted of being in favcr of tho London-olish Govermueent but who 1..t°‘
Joincd the Jarsaw- Govcm"w-... when JTYCIASCZIF joined the .iarsaw Government.

‘ LISCIINSKY némitted imowinz ENRTCIS, whom h: described 2s an
"old XRPer™. Iie S”id_tuut he saw STCIE B\ice or twice 2 rear through the
I..GDCTFs but that le had never visited S7CHW's house., EHe donicd ever ha v ..g
attended 2 meeting of the Soutlern Confercnce for umcn Welfare at STONT .
house. He #aid that he wos suppesed to attend suck & mesting about f‘our
months ago but thet he did not zo. He believed that trc purpos¢ of this

meetinr:, x:ir:ht have becn to rais&. mon. f‘or the SOuthcrn Comerenee.
g Y )

At this point LIS"} INSKY'e wife, ."E'.’L‘.‘.‘.‘, was quastio::ed as to he -
cornection with the Southern Conference for Fuman “elfere. Bhe advised th&",.
ske had made several contritutions to this orgenizetion and had attended one
mecting whicl was held 2t ghe Statler ilotel. Fowever, she :tﬁted that ‘sho was
not active in this organization end thc extent of her conncetion wieh v
her ‘occasional contribution., . ¥rs, LISCHINSKY advised that when lhe mde haow -
contributions, her name was sulmitted to the Conference but she, is not: sortain
whether or not this constitiited mmbermiu and for that roaaon‘ does not hoi

g whether or no‘k she is in fact. u»memm.r.
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. "I,‘ SOLONQE o, JIACIINITY, make ke follo wing s*ater:ten
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v
e Tre OTUMTDERT apd EDLAD L. GRIDPP, whem I lmow to "-e -Speclal szerts
. the Fec.exj“l bureau ef Investigat 'or'.; Zc threats or. promiees have Lesn”
%0 me %o induzc mo to rule this a*erc..... I heve been advised tiaot I
! " not hive 4o make th's studorent and I mow tlist it can be used againtd m
. : ) ir a court of law,

in Yontrozl, Cansda, 1 cntcrec tho
h's

) Urnited sorars visitor's visa exnd served as an 1nstruc-"
tor in mothematiss at Peorlet!'s Junicr Colleg., Chicngo, Ill. I received a’
nermenent visa in 1536 end wacs naturalized Tebrunry 8 or I Tabruary 2, 1,..0,
ir Eoshircton, Y. C, oy witnesses were C3T.7 L7000, PRIL ICCTT and TAROLD
GL.35T, &il of whom I had ret 2% P2opla's Junicr Collegs. SR

"orom Farch to June, 1937, I s with the ’.:Liona‘ o °r-9.rc‘-1 Projoct

- in Philadelnhia, Pa. D.VID “DI-ZDRLID was Dlrcnted , &nd IRVIFG XiPL.T was
: -.:81s8 m"t Directer. Ofier: wars Y. Jo JNCI, &, Vait TONEE ..'! IPPI..., ny o
irmediate supsrior, aiso GEC. “"".:Iz:";". s in a-capceity of supervisicen to me,

wad U ;1*[ TAaBDOTT, whie hotded ancthor seciion.

I wins first omployad in o Thon . with tlhoe Jom
Cdage ilcur Burvan of thou Jswlsrmote’ Clotihdng '.[cr.’:crs. JOUN ABT k
Purcau in Tew York City. Adcl ol olan Committoc
TPR wnder ILINTY 1.LGDTFT ;ubscq:..enuly, i
soeistcd with VIR, R

-

"] o acouairted vith IRVING & PLL, who was formerly ass't. Di-
rocter of tho Iaticnal Reseerc: Projcct; OSCRGE PER.LZICY, who Zlso worksd ¥
urcer “TIPPLE 8t tho salicnal Resecroh Prejoct, (who was born in Califernia)

- amd was wWith TR unsil two momths ago; 30L DL, whem I met b Poonliats
Junior Cellego throurn TIMDNIT GCLDEITR; D.XID TRt IB, former Diroccter

of Fakicnal Besuarel Frojoet, whom I znci pardi '“*lc.rlv ot TIMP;VSRD. BRVES

wnor I met at IY.. $trough a Iriend; VICTIR PIRLO, hor I $hink wis: ot 024

- wter I mot him; CiLRLES KRUIER, with yhom I .mr‘fec for 3 months onthe L
. Eilgoro Gommittoe; EPFFITIORR.LD of National Rescarch Project uad “iPB; sbiw
PCSEFBIRF, Whom I mot Then Tio was o en whtornoy. witk FIRB snd 1 wais with the
uiage Hour Bureau;. GECRGY "ILV‘.Z‘:’_?: wigh wkon I hove phyou rﬁilcv oalis and

- BKaRRY --;GDO"'T'. who :.s a8 aloe' fr:o*d. . :
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"I havo never furnisncd 1n1"om.tion orall y or ot herwise cor-cermng
mettors which have ocome to my ottention &s a covernncni e'nplo"ce,tq,_,unyonw
nor kavc I made files on documents available to obhers to wkich I had ac-
cess. 1 have never heard of mectin s in JIPY .PT's apart!ncnu, have never.
attended moetings therc. I last saw JCT¥ LBT in 1941, T have no knowledg:
thit any of t‘ﬂc individuals menticred in this st tatement attended meeting
at JO N LBT's aportment, or tlat they exchanged informetion obtainced f‘rorr
governrcnt files or furnishcd suck information to o source outside the
governmont. . e o i

"1 don't know 11‘ TLRRY 1L.6DOFF Ymows JOTH 42T I have never seen
thom together. I don't recall CV;.PL S ERSITER or EDILRD TITZG6 R:LD havo mon-
tioncd knowing J\_- T LBT.

The only time I hidve ever sson R.RL TRC/DIR wes ot & meeting held
ot & h2ll in ¥ew York City 3 or 4 years ago. I went to this meeting alone.
The kall weas loc..ted nocr the Fotcl Fow Yorkoer. '

"7 have never bsen a member of th ""naric::n Pocce . obilization.
I recell that this orpenization picketed t"xe "‘11 ¢ Housv. I rcad this in
the ne'.'s'aam,rs. ;

Dr. RSN is o Polish represertativc with TFaR.. I met hinm

RLJCIT LT
crce -;ihen I wis thinkin~ of joing tc Polend for UNRRL. 3irnce then have secr
him 2 or %3 timcs ir corncction with my werk @itk Timns. Ee wis in charge
of the uCOﬂOﬂlCS Bursou of the Folis! imbissy loter nd .vor'wd with UIZR...
I rever could figurc him out. Hz is very cacy. I zot the iuw jpression that
he was playing botk unds, I ccnsidered him &s favorin  thy uO"ldO!l Polisn
Govornment, but hc later joined tlie arsaw Goverament after JTECL JCZI?Z went
to Jjersaw as premier. ', e e -‘ ‘

.

"I rave road the, forcgoirr pa~cs and th- 7 are corrvct.

/s/ s. g.. :rscrr'*

itn\-ssed‘ L\-D 'IG '."r. . 0 ‘T’mIWJ FOL"IC :- N .-
. ED’ wRD L. GR ?Pn 7! »lIO RO S g
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RUTH _RIFKIN

At approximately 7:30 P¥ on May .29, 1947, Agents CHARLES De
CHAPLAN and YVINCENT V. FUGHES proceeded to Hancock Hall, 3665-38th
Street, M. We, for the purpose of interviewing subject RIFKIN in .
connection with her activities in the GREGORY CASE. It should be
pointed out that Hancock Hall is a women's dormitory located in liclean .
Gardens and male guests are not permitted beyond the lobby. WISS RIFKI
" came ‘o the lobby after being called by the desk and she was advised -
that Agents Gesired to interview her in connection with certain allegationse
She adviséd there was no place that she could discuss these matters with S
Agents other than the lobby of Hancock Hall, Agents advised MISS RIFKIN
that the office of the FBI was available if ste desired to be interviewe
there., However, she stated she preferred to be interviewed at her
residence, LISS RIFKIF was accordingly interviewed in the lobby of the
Hancock Hall for approximately one hour, and during this time there vere
tvé other couples also in this lobby and it was necessary for Agents
to speak at all times in a very quiet voice in order not to be overheards -

—




" UOPJA §27. RIFKIN was asked if she had cver used the name of RUTE EEID

RIS (TR L T

V. e Upo™® ing questioned concerning he.( rship in the -
Commmnist politreal association RIFKIN denied she -4ad any comnection
vhatsoever with that organization or that she had ever becn a membcr

of any part of the Communist Party or the Stuyvesant group,: or any
Commmist front organizationss However, LISS RIFKIN admitted having
been a member of the UFWA and of being at the present time a member of -

and she stated that she had used this name as a pen name vhile she was™’
triting for the Employment News in the summer of 1938, She stated she '
had never used this name in any other connection,” ST

In the allegations of GREGORY it was said that vhile RUTHL RIFKIN
tras employed with OFRA and later with UNRRA, she ras supplying informatio
pertaining to those organizations t LEN“TENNEY, and that GREGORY would
subsequently pick up the informatiofPfrom TENNEY and take it to GOLOSe -
GREGORY stated she net RUTH RIFKIN on one or two occasions when she
arrived in Vashington, arrangements having proviously been made for this
mecting by HELEN TENFEY. Subsequently RIFKIN gave the information that
- she obtained from these Government organizations dircctly to GREGORY and
GREGORY was knovm to RIFKIN as ISABEL HAYES. GREGORY stated sho had -
occasional meetings with RIFKIN ‘17 Tashington until the Spring of 1944,
at vhich time RIFKIN was turned back to HELEN TEINEY. '

RIFKIN stated that ghe aid Ynow HELEN TENNEY but tmt she had
never heard of ISABEL HAYES or GOIOS. Agonts exhibited to RIFKIN
photographs of both HELEN TEWMEY and GREGORY, and RIFKIN rcadily
jdentificd TENFZY'S photiograrh but stated she had never secn GREGORY
beforee RIFKIN stated she first rot HELEN TENNEY while she was working

for the Forcign Policy organization in 1938 in New Yorky She was =
introduced To TBEKEY by a friend of hers namcd ELEANC ZXNER, who was
also in thc UOFWA with RIFKIN, and in addition was a ZExsonal friends
At this time RIFKIN stated that ZICALOR FLEXNER lived'ad 312 Sccond

Avenue, Ncw York Citye. It -should be noted that on the club file card

of the Stuyvesant Club, which contains the name of RUTH REID, that the .

address given by REID is C/o FLEXNER, 312 Second Avcnues It appcars
probablg, therefore, that the FIEXER appecaring as the addéress of subject:
RIFKIN on her Cormunist Party rembership eard is either identical with
or a rclative of the ELEA NOR FLIXNER vhom RIFKIN admitted to Agents as
‘being 2 personal friend of rorse At this time RUTH RIFLIN denicd she
had ever resided at 312 Sccond Avenue, and that she had always lived

while in Ncw York with her parcrtss

RIFKIN said thet after sho came to Vashington in 1943, she ..~
can only recall having scen KEIEN TEMMEY on ore occasien; ab which time
TENMEY visited her at haer room in Hancock Hall, RIFKIN denied that on
‘this occasiin she supplied TEMEY concerning the activities of OFRA or
UNRRAs However, she admitted that she advised TENNEY she was pieased

with her job with UNRRA and stated she may have discusscd office
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. : pei'sona]itiés,.\;né denied having discussed any ) }.icies of UNRRA or
’ jon that cams to her attention through her attendance at -

any informatior
UNRRA conventions as a result of her official duties, iiSS RIFKIN . -

~ stated that UNRRA was the kind of organization that people were
jntercsted in and that “"Everyono gossips about UNRRA activities."
She admittcd that she had gossiped, to0, about UIRRA activities but
was certain she had never given out any jnformation that could be
Ll ~ considered sonfidemntial or would be in violation of any office
- regulationse = e e Ll

" puring the course of this interview it was very obvious - -
that RIFXIN was extremely agitated and thoroughly shaken by the knowledg
of her background that Agents hade At the completion of- the intervie ’
LSS RIFKIN thanked the Agents for the gentlemanly manner in vhich th
- . intorview was conducteds she wes advised that in the cvent she
o subscquentl;” had any additional information she would like to furnish
' to the FBI that she should feel free to call upon Agents at the

+ashington Ficld Office.
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. "This is a very serious charge - I don't have the 'foggiest' idea of what

-
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RE: ALIAN ROBERT-ROSENBERG . .

v

ALIAN R. ROSENBERG was interviewed by Special Agents WILLIAM H, iMRR and
COURTLAND J. JONES on lay 29, 1947. The interview was conducted at his.
office, 1822 Jefferson Place, Ns T, beginning at 11:10 Ali, and cormpleted-
at 12:55 Pl, : : ST .

The interview was initiated by informing ROSENBERG that the ‘Bureau had in
its posséssion certain information alleging that while he was employed by
the U, S, Government, in the Foreign Economic Administration, he furnished
information to an unauthorized individual. It was alleged he had obtained
this information as a result of observations, recommendations, plans and
proposals made by various Government officials concerning the handling of
Germany; that he furnished reports and substantial quantities of written
material bearing on matters such as specific suggestions and proposals

nade by American officials with respect to the problems expected to be met
in the postwar Germany. It was pointed out to him that this aforementioned
information was furnished under a pre-arranged plan vhich involved an es- = -
plonage ring which included Government perconnel and that it was alleged ~ . ..
he was a member of this ring. s

ROSENBERG appeared shocked, and after reflecting a moment, replied by saying:

you are talking abouti" He requested more specific information concerning
the allegation, and began taking copious notes. He was then told that the
Bureau possessed certain information indicating that in the Fall of 1943
there was an organized group which included a rumber of Government employees:
and officials which on occasion met in New York City. ROSENBERG was then
+0ld that at one of these meetings in November 1943 there was a lengthy
discussion as to what intelligence information the members of this group
could furnish and it was also agreed that ALLAN ROSENBERG, a Government

employee, could furnish information of value. s was told by Agents that
in November 1944 he was reported to have attended a meeting of individuals:
at the address, 207 Vest Eleventh Street, New York City, at which time he 1
was specifically interviewed by one of the group who attempted to advise
him concerning the material he should attempt to obtain. It was stressed .
+0 ROSENBERG that it had been reported he was apparently dissatisfied and =
felt he should probably withdraw from this typz of activity, and the person
interviewing him attempted to set him straight along this line. =~

ROSENBERG replied that his reactions to the above allegation were conditioned
by his experiences in the recent trial of CARL AILDO IARZANI, in which he .
assisted in the defense. He commented he felt the MARZANI case was motivat
by “"political reasons", and felt that this interview, in turn, was rotivate
by the IARZANI trial, It was vigorously and emphatically str_ssed to ROSEN-
BIRG at this pcint, that this interview was not motivated by the MARZANI




trial or by political reasons, but dealt with allegations inpumérated at the’
beginning of the.interview, ROSENBIRG then said that due to his observation
in the IARZANTI trial in regard Yo Title 18, ‘Section 201, USCA, he did not
desire to confirm or deny any allecations put to him by Bureau Agents, It
was pointed out to him that as an attorney, he vas well acquainted with hi
civil rights; that he knew he was under no -obligation to make a ‘gtatement

to the Agents. It was further pointed out to him that the purpose of th
interview was to give him an opportunity to ‘make his comments regarding

certain allegations. :
ROSENBIZRG indicated that he appreciated that the Pureau has a job to do,

and stated he did not want to hinder any investigation; but pointed out
that when Agents réferred to eventis in 1943 and 1944 in New York City, his
memory goes "cold", He continued that his experiences in the trial of
CLRL ALDO MARZANI forcefully illustrated that an individual making false
statements, wnintentionally or othervise, to a law enforcement officer,
cculd be held accountable for such statements. He again stated he felt he -
had been given insufficient information concerning the allegation, but
jndicated that he wanted it understood he was not going to confirm or deny -
any allegation made by Agents, unless he deemed it non-prejudicial to his
best interests; that he did not approve of Agents taking notes, and was not
giving his consent to this procedure. He was reminded that Agents were ;
fully aware of his civil rights, but that Agents could take notes, and

could testify regarding the interviewo

Tt was then pointed out to RCSENBERG that Agents felt he was attempting to
confuse the issue; that if he had ever furnished information from Government
f£iles or information that he had gained as a result of Government positions
he had held, to persons not entitled to such information, he would racall
the incident or incidents without the necessity of being furnished with the
specific dates and identities of personalities involved. ROSENBERG replied
that he recalled that sometime in 1945, he was accused of furnishing info:
4ion to DREV PEARSON, Tashington columnist and radic commentator, but tha
the accusation was 1005 false, He contimued that in the course of his :
duties with the FEA, he worked in conjunction with the War Department. The
President of the United States had written a letter regarding the matter.
with which ROSENBERG was dealing, in which the President has said the pla
under consideration by FEA and the Var Department did not meet with his
* desires. ROSENBERG said he felt this letter would be of interest in his
work and therefore requested a copy from the State Department.  He was fur-_.
nished with a copy, which had some pencil notations on-it, ROSENBERG, after
reading the letier, passed it on %o his superiors, and thought nothing more
of the matter until DREI PEARSON published the contents of th: President's
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letter,, and made particular reference to some pencil notations, An investi- -
gation was immediately instituted to determine how PEARSON secured his ...
information, and ROSENBERG was accused ‘of having furnished it to him.He

.denied peing implicated in the matter 1nanyway. o

ROSENBERG was informed that the Bureau was not interested in the aforementioned
incident, and was then reminded of the ‘,'riginal query, whereupon he replied
he would not answer the question ucold", because his wife was not present = .
at this interview; that he may have unintentionally discussed some matter o
Government policy or a particular incident with her, his father-in-law, or ...
some other member of his immediate family. "It was sointed gut to him that
Agents were not interested in’ such an incident as discussing Government =
business with his family; but, specifically, with his having furnished in- =
formation to an individual in Mew York City, by the name of 'HELEN, ROSENBERG
said he knew many individuals named HELEN, and that Agents would have to be
more specific, l.e., give him dates, places and the full name of such an "
jndividual. PFe was then advised that this matter would be taken up later

in the interview.

ROSENETRG's early Government service was then discussed witi him, and he was =
asked vhether he was acGuainted with NATHAN WITT, and JOHN \BT s both of .-
whom were likewise in Government service at that time; narely, out 1937.

He replied that he knows these individuals, and regards them both as friends.
He was asked if he has continued this friendship throughout the years, and
he replied in the affirmative, saying he sees them now only occasionally, -
seeing WITT more frequently than AET. Then asked if he had seen WIIT within
the last six mcnths, he replied in the affirmative, adding that Agents were
referring to the IARZANI case. ROSENBERG was once again emphatically remind
_that this interview had nothing whatsoever to do with the TARZANI case, and
Agents were not interested in such contucts with VIIT, He was then asked-
directly if he had ever furnished information from Government files in any
form to WITT or ABT, to which he replied, "No, Sir.® :

ROSENBIRG was then informed he had been under surveillance by Bueau Agent
for a considerable time, and,it was mentiqxgg@him that on ope’ eccasion

it was known that EDVARD MOAZRECHER, SAIUEL/R™ N, and DAN
ferred with him at his office, “RCSENBERG n said he could o reason ..
why the Bureau was interested in such a meeting and was reluctant t6-discuss
this meeting, However, after some conterplation, marked by agitation, he -

explained this meeting. . N o TR

T RSO
- . “"“"—i‘\”‘

He described himself as a "New Dealer", and a man who "believes in public .
service", He contimued that in his opinion, the ideals of the New Deal hav
changed, that the present administration is going through a period similar
to the one after the first World Tar, and he, personally, ic disturbed.,
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ROSCNETRG then explained that the T00D-RANKIN Committee (House of Repre-—
 sentatives Un-American Actjvities Cormittee) employed an investigator in
1946 by the name of ER iSO0N, who submitted a report in December, 1946.
. This report, commonly reférned to as the "Adamson Report®, according to ..
ROSZYBIRG, made what he considered to be false ‘and libelous statements, =
following the pattern of the period after Tiorld War I, which ROSENBERG
reparded as encroachment of civil liberties . The ADALSON report, ROSENBER
continued, attacked the stockholders of the Fetropolitan Broadcasting Company,
Vashington, D. C., the owmer of the radio station, WQ@. 4s a result,
ROSENBEFRG called the three men, BRECHER, RODIAN, and WEITZMAN for a con~
ference, He described BRECHER as manager of WQQW; RODIAN, as an old friend
and.client; and VEITZIAN, as some one he had "met some place". At this
rmeeting they discussed thae possibility of retaliatory action, tut ERECHER -
believed the newspaper publicity would be detrimental, and they therefore

decided against instituting libel action.

ROSENBERG was reminded that the ADAMSON Report was disavowed, and that .
all copies were recalled, and he was asked from whom he obtained his copy.

He appeared disconcerted, saying he understood copies were given to newsmen;‘
and refused to divulge his source, saying he "had to beat the bushes" to
secure a CoOpY.

At this point, various personalities whose acguaintance with ROSENBERG had .
be ?s'tablished by surveillances, vere discussed. He said he knows LARY -
.JA%M ard her husband, PHILIP; that they have been acquainted for some
timd,\and that MARY JANE is a client, He continued that the KEENEYS had bee
attacked in the ADAMSON report and that he had dis&x‘ éed the matter with
1ARY JANE. The ADAISON report claired that PHILIPw
from the University of liontana for commnist activily, _ .
had nothing to do with his dismissal, He related he had read the decision: .
of the Supreme Couri of lontana in the KEENEY case; and it specifically sta
that commcnism was not an issues IARY JANE KEENEY was accused of being
commnist by the ADALSON Report, because she had written an article, the titl
of which ROSENBERG could not recall (*fhe Making of a Radical", appearing
in the September, 1939 issue of "Black and White", published in Los Angeles)s”
ROSENBERG commented he read the article and had "his own opinion" regarding
it. He recalled knowing MARY JANE KEENTY at FEA and stated he does not :
think she is the type of individual who would divulge Government information
an unauthorized party. S e T

. [ ROSENBERG was asked 1f he were ‘acquainted with DAYV "
[ a sommniste- He appeared. well versed with VAHL's bath a
hearings before the Civil Service Beard. He mentioned that WAHL was a memb
and official of the Washington Book Shop, whic¢h organization "gsomeone in th
Attorney General's Office declared subversive." He added he nad heard WAHL
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.c'alled a éonn 'J.mist mthe does not feel VAHL ‘.!s a mmnist. ROSE ‘
admitted acquaintance with HAROID GIASSER, ¥, m%:mm’ - JI3BR UNNING,
CHARLES I'RAIER, HARRY :AGDOFF, and BENEDI LPER, describing these in- ..

dividuals as friends, with the exception off ADRER, whom he had met casually,
He added he is proud of his friends; thft he would give no information con- .
cerning them, and that he had friends from many walks of life, Some of -
these friends he did not always agree with, but considered them friends, -
nevertheless, However, when asked directly if he knew that any of these _
jndividuals were commnists, or if they had ever furnished information o
concerning the Government department with vwhich they worked, or other Govern—
ment information to which they had access, to unauthorized sources, he s
answered in the negative. ' '

ROSENBERG vias then once again reminded that he- is known to have attended a
meeting at 207 Vest 11lth Street, New York City, in November, 1944, at which
meeting it was discussed with him the material to which he had access and ::
the material he should attempt to obtain; that he appeared dissatisfied

and seemed to feel he should probably withdraw from this activity, ROSENBERG
exhibited extreme nervousness and said the address meant nothing to him, He
was asked if he knew an individual by the name of MARY PRICE, and he again
answered in the negative, He then inquired the names of the persons present.
at the meeting in New York City, and asked the identity of the person with
whom he allegedly had the aforementioned discussion. He continued that ir
he was furnished with the requested information regarding the identity of the
other individuals, he could possibly recall the alleged meeting, He was told
that upon the basis of the information furnished him by igents, he should -
certainly be able to recall the meeting and the circumstances surrounding it,
and that Agents would not specifically identify the other persons present at:
the maeting, ROSENBERG then said he didn't think he had given any informa-
tion to unauthorized persdns, but he ¥didn't care to make a statement, '

confirming or denying it"s

At this point, ROSENBERG was asked if he is or has ever been a member of ¢
Commnist Party, He gave the impression of pretending to be flabbergasted -
then registered indignation, and finally replicd, "No, that is ridiculous”,
Ho then added that, "thatever rights I have I am going to stand on them," '
He was then asked if he was acquainted with any individuals who are members
or have been members of the Commnist Party. KLis raply was that if he did
know such individuals, he would not answer the guestion, =

_ROSENBERG indicated he is a member of the National Lawyers' Grild, and has ..
been active in its affairs for a mumber of years, He related he is particu
interested in Ciyil Rights, and has served on the Guild committee regard
civil rights and liberties, He further indicated he is particularly in-
terested in la“or law; that this brings him in contact with rany individual

%
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some of whom n v be comunists and some of whom are not Gommnists. He add
sarcastically that one cannot be judged a commnist by his associates, quoting.
a decision of the Supreme Court of th United States as his authority,

Tovard the conclusion of the interview, ROSENBERG asked if the individuals
mentioned by agents as his associates are "supposed" to have furnished in-:
formation to the Soviets, He was informed this was not pertinent to the
interview., ROSENBERG accompanied Agents 40 the door and at that point asked
what advice Agents could give him as to vwhat action he should takes He
was informed he had been given an opportunity to answer the allegations,
and tha t, after considering the matter further, he could contact the :
Agents if he were so inclined, He then inquired: "Am I going to be indicted?"
He was informed that such a matter is outside the province of the Bureaue '




PRI TR

R e

m.nm mm tnmm |
JIIITAY HESRY TAYIOR was mterna«ed vy S')eciai arents JOMIT

A. SIRTZ and §OUM P. IUSCHER on lay 29, 19!47, beteen the hours of .,.2.30 P'f :

and ].JO H._.

Agents interviewed TXYLO2 at his office, Room 517, 1818
I Street, L. 7T., the Office of Internctioral l‘onetary Tund and after
idertilying themcelves informed TULOR that this Tureau vas in possession
of informaticn alleging that while he as m-.c"c"ed hr the Feferal Govern=-
ment he had furnished infornsiion vhich wzs in his rcossession as an
official of this government to unauthorized gerson or persons, v.ich
information ir turn was transmitied to a Foreign Fower, nanmzly tre Soviet
Go~ fcrnmcpt, and that he had rrepared a report orn conditions in Thina
r'vzch he had made availahle to i.-; ivicduals vho in turn had transmisted
thic information to the Soviet Governmment, and that third: vhile he vas
emplood in the Tederal Government he was a nerter cf the Comunist Party
of Ancrica. ' :

CR thou-htfully contemplated these alleged ’
allegations and indicate?d he was guite villirng to erplairn his Tackground
f employrment, and his anqa,.r.ua.t*ces:'_p with thoce persons \"’10:': e

referred to as "Roosevelt Progressives® and **e*‘e'“‘ . erphatically denied
that he n ¢ ever furnished any scort of resiricted irformztion to any un=
authorized nerson,that ke had Worepzred! any report on Cr ina that might
be class ii‘iec as restricted or conficential which he tur rned over te any
nnavtiorized percon, and farther that he is not and has never “een a
merther of

thie Jomrmnist Party of \nerica,

. Throughout the entire interview TAVLICR was calm, assired, and
collected kis thourhts ne..l fo"e ha spore,

.‘.-

' I-'e stated u.‘at ‘1° was ‘*orr\ arch 3C, 1‘-"06 at P.evelsto‘., s -
Aritish Columia., He resides at this time at 3120 :'lst Strest, . T,
"hsh:.::-to‘., D.u. e revieved his background of ermpleyment widch.verified
the information already contained in +his fils about such baciimound.

[ He advis~d that he was employed by the Chinesc Stubilization Toard from
Septerver 1241 to Sepbember 192 unfer the TressiTy Departrent, le advised *

that ke found a rlace in the Treasurr De-artment Lrrcugh SII.J:'.R..AS
ard met STLTERIASTER -at the Tnive ersity of Jzlirorria at “erkeley :in~~..9.:8 :
and t.lat SII"EM.:; 2 vas in L"’L A's ;z‘ad'za"‘i 2g class

- SO
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' 4e stated that prior to 1941°and subsequent toc his graduation from the:

i T N R U D AR el L - o~
B -

iie stated that he spent many vears in graduvate studv at Serkeley.
and in 1941 came to Jeshingtor, D.C. with the Treasury necar.,rent. Tpon”
nis arrlval in :ash_ngton he mt and resumed acguaintance with SILVERIASTER.

Urniversity of California he met on several occasions with SIL;»AS"’ER. [
TAYLOR said that he has nade many trips to California cince that is hnis . ’
mifets State and in 1735 he received his PhD from that institution, T
2irst met FARRY TITE vhile YRIITE was employed ih.the Treasury Departrente _
TAYLOR stated vhen he, TAYLOR, was employed in the Treasury Denartment ' :
e was first investigated by t.h° Secret S‘.r'rice and that he understood
that all material w!*.ic‘x care to his attention in his official capacity
as an r"nplo:-,ree of the Treasury Derarirent vas secret, He was intervicmed
at the Treasury Mepartment and was sffered a position, He arrived in
Tashingten, D.C. for this position the day before Christmas, Decerher 1911,

He said WI classified UARRY TiITE 2s a Roosevelt iew Dealer,
a liberal and certainly not a Corrunict,” e was asked as to wihen :he
firzt net ;ARRY T7ITE 2nd ke advised that he hac met HARRY WITE “efore
he, TATICR, had received an avmwointment for the position with the Ireasury
Nepartment as & Far Eastern Experte Xe did rot elaborate further on
his association with TITE, &re advised that he cdoes not personally’
know DOVALD ’TTm...EP but reflected that h= associated the name of DCIAID
TEELER with .,he University of Jaiifornia at Terkeley. re stated thaot
2 s ajer’ ir ashinston, n.C. > un.,ll the RCSE T *dssicn vas organized

. and {then ven v'ith dudge ROSZAN to Iondon, England, in February or :larch, S

1(.-!—',20

A

" ROSEIAM laft this mission for a while o sttend a *top secret
conference at jalta, During that perior TAYLOR remained in London and
was assiyned to inwestizate the finarcial tatas of liberated areas in
Buropes ROSEAN returned to Lo'adon at vhich time he and TAYIOY went to Paris
vhere the l'dssion split upe TAYLOR then returned to “Jashington, D,J., and
on April 12, 19?-5, left Tleshinston am returned to london., From London he
went to Greece. Cn October 22, 17 42, he went to London ard irom there to . .
Alf’iers on & convove At this tn's ne carr"._ed ‘the title of .\ssistant D:L.ector
in the Operations Departrment, ¥e alviced that he has k"om JELE! SILVEUASTER
about as long as he has inowm her hus band. '

T'e stated that ﬂe met ULLIZUT at the Trezsury Departme t “that l*e :
et GLASSER at the Treasury Departrent, that hc met TICTOR PE’.LO at the - ‘
Treasury Department, and that he nmetd J_L). NOSETERG in Lag whkile ’zos_:cmc} B

Tas a *eﬂresenta tive of FEA., Ha meb ’gSE".IEG thro**gh P of t“e FBRAe ..
e advised that he does not know CALZ2EX, that he knows ILVERL and -

nas met GEORGE SILVIRIIINe ‘,He zet Sul‘. JIER,,,,at.,“the,.,Tre,asurx DenINgent and last
contacted ADIFR in C‘una in Zugust or September of 1346,

.
s
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"He knows of no one by the name of ELIZIR *QE‘TLE“ e TAYIOR .

4

I

denies mermbership in the Communist Party of merica but stated that he was
in Rassia in 1925 for tiirty cays. Fe tould not elaborate. on ais visit to

SS1ce

fle advised that he has talked to SILVERIASTER about activities .-
iv Ciina but that he has never furnished SILVERVASTER with any xind of a -
rritten reporte e stated that the information he gave STILVERI] TER concern=:-
.inrs conditions in China pertained only to his incarceration there in a
Japancse Prisoner of “7ar Camp. i stated that he frequently has spoken vo
SILVTRIZLSTER akout TprotlemsY tiich: problems may or may not have appeared

in the newspapers. ie vas asked to define Wproblems™ and he stated that the
problens ke had in = nd vere financial and personal anc kad naothing to do

7ith information that he ¥ad possessed as a result of his employrent with

the Tederal Government. i stated I certainly have never ceased to dis-

cuss aifairs of the day == .nternztional, political, or otherwvise with

it EG&@IL‘-?FFJ TSTERM  Men asked for siamrles ol the material which he is
TETSrTing Lo as pert of the discussions with SILVIRIASTER he brusted

aside the Tuestion as veing irrelevant,

L)

e Tas ased as to wheithor he had ever been acouaintad m_‘.t-h or
had nmet aryone by the name of GOLGS and he replied in the nzzative.s e
advised that while he was in Iondon, Eneland, he had correstonded with TEIZN
and GREGOTY®STIITEY S3TFR but that this correspondence contained inforration
of a personal nature zand he did not serd any informatlon wiaich couid he con=-
sidg restricted or confidentiale re denied thzt he r2s acgiainted with
NAT EMETZ, a member of the Janadian-Soviet Priendship. leasmes TATLAR )

aaw

advisd hat he could not consider the persons mentionzd above as belonging
to amy periicular group or outstanding because of their "liberal" viers.

Ne stated that he numbers arong his friends and acguaintances many
persons Tho are not liberal thirlzers and that he has never lmowingly been
associated with anyone vho vas a mether of the Corrunist Party.
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DCIALD M. YHEILER

Special Agents E. HYATT !10SSBUTG and UBORGE T. DAVIS of this offi
personally interviewed DO.LLLD . 'Z[SELER at his residence,. £400 jfacArthur
Soulevard, Broolmont, ilaryland, on the morning of iby 29, 1947.

The A.genté identified themselves and advised ILIEZLIR they desired
tc speak to kim regarding a sericus anc confidsntlal iatter vihich involved
him. UHEILER was specifically informed thai the purpese of the interview
concerned Lis activity in furnishing irfernaticn obtuined - hin during lis |
employment with CSS to an unauthcrized scurce and 4o a fcreign iovernment.
IMESLTR then stated 'trat he did no* want to talk tc the ipents regarding
"‘l 3 bkt an -

L¥2 -1s nk-uu - .

ILLEL:D refused to further discuss the rmatiter and the interview
was terninated. R
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